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R O M Â N I A 

CONSILIUL  LOCAL  AL  MUNICIPIULUI 
BRAŞOV 

 
 

   PROCESUL - VERBAL 
încheiat în şedinţa extraordinară a Consiliului Local Braşov din data de 

2 februarie 2023  
 
 
               Şedinţa extraordinară a Consiliului Local al Municipiului Braşov a fost convocată pentru 
data de 2 februarie 2023, ora 12,00, anunţul de şedinţă fiind postat pe site-ul instituţiei şi publicat 
în Monitorul Oficial Local. 
               Şedinţa s-a desfăşurat prin mijloace electronice, printr-o platformă on-line de video-
conferinţă. 
                Secretarul General al Municipiului Braşov, doamna Adriana Trandafir face prezenţa, din 
totalul de 27 de consilieri sunt prezenţi 27. Precizează că şedinţa este statutară şi se pot lua hotărâri 
valabile. 
               La şedinţă participă domnul Primar Allen Coliban, doamna viceprimar Boghiu Flavia 
Ramona și domnul Viceprimar Rusu Sebastian - Mihai. 
 
 

Aprobarea ordinii de zi 
 

Se supune la vot ordinea de zi suplimentară și se aprobă cu unanimitate. 
 

           Se supune la vot ordinea de zi și se aprobă cu unanimitate.  
 
 
 

Interpelări 
 
 

Domnul consilier local – Boroda George anunţă că nu participă la votarea bugetului de 
asistență socială. 

Domnul Consilier local – Pușcașu Alexandru-Claudiu:  întrebă care e situația în  
legătură de băncile din parcuri, respectiv din Parcul Central din zona centrală – unde băncile sunt 
pline de zăpadă.  

D-nul Primar – Allen Coliban: menționează că se poate avea o discuție despre care este  
ordinea firească a deszăpezirii, voi ruga colegii de la serviciile care urmăresc contractele, să vă 
spună exact în ce fază suntem cu intervențiile pe alei, pe căile de acces și când ajungem și la 
deszăpezirea băncilor, toate aceste lucrări se desfășoară conform unei regulament, conform unui 
acord cadru și a unui contract subsecvent.  

Arată că sunt două contracte diferite, unul pentru spaţii publice, unul pentru parcuri, adică 
firme diferite prestatoare și vă vom pune la dispoziție aceste informații. 

Preşedintele şedinţei - d-na consilier Stancu Raluca-Maria: arată că dacă sunt discuții pe 
aceste puncte se pot formula. 
 

D-nul Primar – Allen Coliban: precizează că va face o scurtă trecere în revistă a listei a 
celor trei puncte. Astfel la punctul nr. 3 – al doilea punct de pe ordinea suplimentară – menționează 
care sunt  facilitățile pe care le oferim pe transport public seniorilor , aceștia fiind definiți ca 
persoanele având vârsta împlinită peste 60 de ani. În funcție de sex, de la 60 de ani poţi să 
beneficiezi de aceste facilități, respectiv 15 bilete gratuite pentru persoanele care au o pensie mai 
mică de 1200 de lei. 
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Totodată, se mărește durata de utilizare a titlului de călătorie la 60 de minute, de la 50 cât 
este în prezent.S-a redus prețul la abonamentul metropolitan, acesta este 150 lei de la 195. 
Totodată, pentru linia 20 către Poiana Brașov, biletul a fost redus de la 6 la 4 lei. 

 De asemenea, abonamentele pentru studenți, s-a redus prețul abonamentului zilnic, acesta 
devine 10 lei.Avem și un abonament nou, de trei zile, pentru turiștii sau călătorii ocazionali, în 
valoare de 25 lei.Cea mai important măsură este reducerea la 50% a posibilității de achiziție a unui 
abonament, pentru seniori pentru toate persoanele de peste 60 de ani.  

Legat de punctul numărul patru, este al treilea punct de pe ordinea suplimentară, este 
proiectul de hotărâre pentru organizarea și desfășurarea evenimentului Gala Sportului Brașovean, 
încercăm să îl organizăm pe data de 09 martie, astfel propunerea de hotărâre de consiliu local 
pentru organizarea acestui eveniment, astfel încât să putem demara toate procedurile. 

Fac trimitere la punctul 6 - al cincilea punct de pe ordinea de zi suplimentară - informarea 
privind serviciul public de transport de persoane efectuat prin curse regulate de către operatorul de 
transport regional RATBV S.A. pe traseele din zona metropolitană, este practic informarea 
deciziilor luate în adunarea generală a A.D.I. de transport, decizii la care am făcut referire în 
susținerea de la proiectul anterior, cel cu privire la facilitățile pentru Brașov. 
 

Domnişoara consilier local- Crivineanu Alexandra, precizează faptul este o categorie 
care a fost neglijată de municipalitate și anume personalul militar care deține titlul de veteran din 
teatrele de operații, drept pentru care venim cu un amendament, noi grupul de consilieri locali 
P.S.D.,  care va suna în felul următor: propunem acordarea gratuității pe mijloacele de transport 
public local de călători, personalului militar cu titlu de veteran din teatrele de operații. 

  
D-nul Frangulea Cătălin, director Agenţia de Transport Metropolitan, arată că în ceea 

ce privește amendamentul propus de d-ra Crivineanu, trebuie doar să detaliem în textul 
amendamentului, procedura de acordare, practic, documentele cu care veteranii vor putea face 
dovada, că se încadrează în această categorie, de veterani din teatrul de operații. 

 
D-nul Consilier local – Anton Cătălin,  aduce în atenția tuturor, faptul că P.N.L. a 

solicitat și anul trecut pentru proiectul: Dar din suflet pentru seniori, 1700 lei . 
Primul amendament se referă la abonament gratuit pe toate liniile, pentru persoanele 

vârstnice definite conform articolului 1, aliniat 4 din Legea nr. 17/2000, care au împlinit vârsta de 
70 de ani, indiferent de cuantumul pensiei. 

Punctul nr. 2 de la acest amendament, persoanele vârstnice definite conform articolului 1, 
aliniat 4, din Legea nr.17/2000 și pensionarii ale căror venituri pe cuponul de pensie, la rubrica 
total drepturi, sunt până la 2000 lei. De asemenea, de acest drept să beneficieze și cetățenii de 
onoare ai Municipiului Brașov. Iar de cele 15 călătorii, să beneficieze persoanele vârstnice și 
persoanele aflate la pensie, care au cuantumul pensiei între 2000 și 2200 lei. 

De asemenea, un alt amendament se referă la diminuarea propunerii sau actualului 
abonament, la 70 lei, pentru transportul în comun. 

 
D-nul Primar – Allen Coliban -  solicită ca amendamentele să fie trimise în forma scrisă, 

astfel încât, să fie și vizibile. Arată că sunt praguri, sunt cifre sunt criterii de eligibilitate, pe care 
trebuie să le vedem, nu doar să ni le amintim. 
 

D-nul Primar – Allen Coliban - solicită un text în scris, pentru a putea aduce eventuale 
corecturi, corelări și impactul pe care îl produce în ansamblul general al acestui set de facilități.  
 

D-nul consilier local – Iftime Mihai-Ciprian -  menționează faptul că această calitate de 
veteran în teatrele de operații, este conferită prin ordin de Ministru al Apărării Naționale, nu prin 
hotărâre a Guvernului.” 
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D-nul Primar – Allen Coliban -   arată că în acest caz nu poate fi vorba de amendament., 
precizează faptul că nu puteam vota nimic care ține de modificarea unor decizii ale unei adunări 
generale în care suntem membri.De aceea, punctul respectiv, care trebuia corelat din punct de 
vedere al dezbaterii și al intenției, motiv pentru care am și făcut trimitere la el, este o informare, nu 
este ceva asupra căreia să vă dați acordul.  

Menționează că se pot opera în zona de facilități pe care le cuprinde proiectul de hotărâre 
aflat la punctul 3, al doilea punct de pe ordinea de zi suplimentară. Aceasta  pentru a evita 
amendamente care nu pot fi aplicate. Tot ceea ce înseamnă sau presupune gratuitate dată prin lege, 
ea produce efecte.De  asemenea, ar fi o situație de dubla legiferare, să venim să reproducem lucruri 
din lege, din legea națională. Solicită să fie formulate aceste amendamente în scris, să le citim încă 
o dată să fie afișate pe ecran, astfel încât toată lumea să poată vedea și să avem o analiză inclusiv 
economică și juridică. Pentru că atunci când vorbim de buget, amendamentele trebuie să aibă sursă 
bugetară și destinație. 
 

D-ra consilier local – Crivineanu Alexandra-Ioana: precizează faptul că,  consilierii 
locali conform Codului administrativ, vin cu amendamente inclusiv în ședința de plen; atât în 
comisii, cât și în ședința de plen aceasta scrie în Codul administrativ. 
 

D-nul Primar – Allen Coliban - adaugă că în cazul de față vorbim despre modificări care 
au impact bugetar. Deci, toate aceste lucruri trebuie să aibă o sursă și o destinație, pentru că altfel, 
dacă avem doar destinație, înseamnă că sunt niște bani care nu se găsesc pe venituri, ci doar pe 
cheltuieli și rămânem cu un buget dezechilibrat. În cazul de față, orice propunere legată de aceste 
facilități, pe care le-am avut în vedere în forma prezentată, inclusiv în capitolul și impactul asupra 
subvenției.  

 
D-nul consilier local – Anton Cătălin - cu privire la faptul că veteranii din teatrele de 

operații au anumite drepturi conform legii - arată că acest drept nu este inclus în lege.  
 

D-nul Primar – Allen Coliban - reiterează faptul că orice propunere, vine cu un impact 
financiar, pe care dumneavoastră nu-l estimați, nu-l pomeniți și spuneți că nu este treaba 
dumneavoastră. Într-adevăr vrem să vă ajutăm și pentru aceasta, trebuie să înțelegem exact 
propunerea, să venim cu o scurtă și rapidă analiză pe acest impact, astfel încât, să vă asumați, nu 
doar beneficiile, ci și consecințele asupra bugetului.  

 
Domnul director - Frangulea Cătălin, are două precizări, respectiv face propunerea de 

reducere a abonamentului lunar, la nivelul Municipiului Brașov, de la varianta actuală care este 85 
lei pe lună, la 70 lei pe lună, dar vă informez, că într-adevăr această decizie, ar trebui luată în 
adunarea generală a asociației și ulterior informat consiliul local cu privire la acest aspect, și de 
asemenea, al doilea element pe care vreau să-l supun atenției, acum în urma unei documentări 
sumare, am confirmarea că Legea nr. 168/2020, care se referă la drepturile personalului militar, 
personalului participant la misiuni militare, misiuni și operații pe teritoriul sau în afara teritoriului 
statului Român, prevede în articolul 8, alineatul 1, litera i, că aceste persoane beneficiază - şi acum 
citez: de o sumă forfetară lunară, neimpozabilă, în procent de 50% din salariul de bază minim 
brut pe țară garantat în plată, reprezentând contravaloarea taxei lunară pentru serviciul public de 
radiodifuziune și televiziune, a abonamentului lunar de telefonie, şi a transportului lunar, ce se 
acordă beneficiarului, reprezentantul legal mandatarului. Şi ulterior la articolul 21, se 
menționează că aceste drepturi bănești, se asigură din bugetul casei sectoriale de pensii în 
evidența căreia se află persoana beneficiară.  

 
D-nul Primar – Allen Coliban - subliniază că dat fiind vorba de o sumă forfetară, crede că 
legea este clară și predictibilă..La amendamentul de la punctul c, pe care l-ați propus, 
domnule Anton, cu cetățenii de onoare, aceștia au deja dreptul la circulație gratuită conform 
articolului 13 punctul b din regulamentul pentru cetățeni de onoare, aflat în vigoare. 
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D-nul Primar – Allen Coliban - subliniază că reducerea a fost votată în adunarea generală 
a Asociației Metropolitane de Transport, pe de altă parte, facilitățile pe care noi le acordăm, sunt 
cele prinse în proiectul de hotărâre. Proiect de hotărâre pentru acordarea unor facilități pentru 
anumite categorii de persoane pe mijloacele de transport utilizate de către RATBV S.A., pe raza 
administrativă a Municipiului Brașov. 
 

D-nul Primar – Allen Coliban - precizează că au fost câteva discuții în această pauză însă 
în continuare nu avem analiză completă asupra impactului. Cred că e un subiect mult prea 
important, pentru a trece așa, cu amendamente făcute direct în ședință, retrag punctul și revin în 
următoarea ședință cu el și punctul care necesită decizia cel de la pct. 3, legat de facilități. 
 

 
D-nul consilier local – Anton Cătălin - afirmă că există o hotărâre de CL cu numărul 263 

din 17 aprilie 2019, republicată conform HCL nr. 419 din 29 iulie 2021, prin care consiliul local 
poate respinge planul tarifar propus prin acea H.C.L. sau o poate amenda. ” 
 

D-nul director - Frangulea Cătălin subliniază că la nivel de rapoarte între Asociația 
Metropolitană de Transport și consiliile locale din zona Metropolitană, practic am fost mandatat să 
gestionăm serviciul public de transport, întrucât este nevoie de o coordonare între resursele 
bugetare ale mai multor localități, deciziile se iau la nivelul adunării generale a asociaților, după 
care fiecare consiliu local, este informat cu privire la conţinutul hotărârilor,  
 

D-nul Primar – Allen Coliban - subliniază că că H.C.L. nr. 163 din 17.04/2019 se referă 
la mandatarea Asociației Metropolitane pentru Dezvoltarea Durabila a Transportului Public, să 
exercite în numele și pe seama Municipiului Brașov, unele atribuții privind efectuarea serviciului 
public de transport, pe raza unității administrativ-teritoriale a Municipiului Brașov. La articolul 2, 
alineatul 2, Asociația Metropolitană pentru Dezvoltare Durabilă a Transportului Public are 
obligația de prezenta Consiliului Local cu titlul de informare, planul de tarifar actualizat, după care 
se poate decide revenirea la forma sa inițială sau păstrat planul de transport. 
Se mandatează asociația de la art. 4, să se ajusteze și să modifice tarifele de călătorie cu respectarea 
prevederilor legale. 
 

D-nul consilier local – Anton Cătălin: face o scurtă precizare în sensul că la articolul 4, 
alineatul 3 precizează faptul că, consiliul local poate decide revenirea la forma lor inițială sau poate 
păstra tarifele stabilite ajustate, modificate, așa cum au fost prezentate spre informare. 

 
D-na Secretar General - Trandafir Adriana:   punctele 2 și 4 au fost adoptate cu 

unanimitate de voturi. 
 
 

PUNCTE   SUPLIMENTARE   PENTRU  ŞEDINŢA 
EXTRAORDINARA  DIN  DATA  DE  02.02.2023 

 
                                                                                                 

PUNCTUL  2 
Proiect de hotărâre pentru aprobarea prelungirii perioadei de valabilitate a documentaţiei 

“P.U.Z. Modificator - str. Nucului - str. Lacurilor - Calea Bucureşti, Braşov”, aprobată prin H.C.L. 
nr. 24/2013 si prelungită valabilitatea cu H.C.L. nr. 56/2018, având ca beneficiar Primăria 
Municipiului Braşov. 
  Proiectul de hotărâre a fost avizat de comisiile de specialitate nr. 2  şi 5, iar în urma 
votului a fost aprobat cu unanimitate de voturi. 
       
 
 
 



5 

 

 
 
 

PUNCTUL  3 RETRAS 
Proiect de hotărâre pentru acordarea unor facilităţi anumitor categorii de persoane, pe 

mijloacele de transport public local de călători utilizate de către societatea RATBV SA, pe raza 
teritorial administrativă a Municipiului Braşov. 
   
 
                                                                      PUNCTUL  4 

Proiect de hotărâre pentru aprobarea organizării și desfășurării evenimentului anual „Gala 
Sportului Brașovean”. 

Proiectul de hotărâre a fost avizat de comisiile de specialitate nr. 1, 4  şi 5, iar în urma 
votului a fost aprobat cu unanimitate de voturi. 

 
PUNCTUL  5 

Proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea H.C.L. nr. 25/31.01.2023 privind 
finanțarea nerambursabilă din bugetul Municipiului Brașov a proiectelor culturale. 
 

Având în vedere propunerile formulate de către grupurile partidelor politice reprezentate în 
Consiliul Local, au fost desemnați ca membri titulari în Comisia de Evaluare și Selecție, următorii: 
1. Boghiu Flavia-Ramona - votată cu 17 voturi pentru și 7 abțineri; 
2. Anton Cătălin - votat cu 16 voturi pentru, 1 vot împotrivă și 9 abțineri; 
3. Crivineanu Alexandra-Ioana  - votată cu 16 voturi pentru, 1 vot împotrivă și 9 abțineri; 

De asemenea, față de propunerile formulate de către grupurile partidelor politice 
reprezentate în Consiliul Local, a fost desemnat ca membru supleant în Comisia de Evaluare și 
Selecție - dl. Codreanu Adrian, votat cu 16 voturi pentru, 1 vot împotrivă și 9 abțineri; 

În Comisia de Contestații dintre propunerile formulate de către grupurile partidelor politice 
reprezentate în Consiliul Local, au fost desemnați dl. Braun Werner - membru titular, votat cu 16 
voturi pentru și 9 abțineri și d-na Moraru Beatrice-Mihaela - membru supleant - votată cu 19 voturi 
pentru și 5 abțineri; 
 

Proiectul de hotărâre a fost avizat de comisiile de specialitate nr. 1, 4  şi 5, iar în urma 
votului a fost aprobat cu unanimitate de voturi. 
 

      
  PUNCTUL  6 

Informare privind serviciul public de transport persoane efectuat prin curse regulate de 
către operatorul de transport regional RATBV S.A. pe traseele din Zona Metropolitană Brașov. 

 
 PUNCTUL  7 

Raportul cu privire la modalitatea de utilizare a sumelor primite și utilizate pentru buna 
desfășurare a activității în anul 2022, întocmit de către Opera Brașov. 
  

 
PUNCTUL  8 

Raportul cu privire la modalitatea de utilizare a sumelor primite și utilizate pentru buna 
desfășurare a activității în anul 2022 întocmit de către Filarmonica Brașov  
 

 
PUNCTUL  9 

Raportul cu privire la modalitatea de utilizare a sumelor primite și utilizate pentru buna 
desfășurare a activității în anul 2022, întocmit de către Teatrul pentru Copii ,, Arlechino,, Brașov.   
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PUNCTUL  10 
Raportul cu privire la modalitatea de utilizare a sumelor primite și utilizate pentru buna 

desfășurare a activității în anul 2022 întocmit de către Teatrul ,,Sică Alexandrescu,, Brașov.  
 

ORDINEA DE ZI  
 

PUNCTUL 1 
 
 

Proiectul privind aprobarea bugetului UAT Municipiul Braşov pe anul 2023 a fost 
dezbătut, luând cuvântul  următorii  consilieri  locali: d-ra Crivineanu Alexandra - Ioana, domnul 
viceprimar Rusu Sebastian - Mihai, domnul Solomon Alexandru-Andrei, d-na Diaconu Pamela - 
Maria, domnul Anton Cătălin, iar in urma acestor discuții s-au formulat amendamentele care 
ulterior au fost supuse votului.  
 
 
 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea bugetului UAT Municipiul Braşov pe anul 2023. 
Având în vedere amendamentele formulate de consilierii locali în plenul ședinței, după cum 

urmează: 
1. Domnul Rusu Sebastian - Mihai din partea grupului PNL, face următorul amendament: 
- La Clubul Sportiv Municipal Corona se diminuează subvenția de la 29.014 mii lei la 22.000 mii 
lei, care a fost votat cu 15 voturi pentru, 5 voturi împotrivă și 5 abțineri; 
2. Anton Cătălin - din partea grupului PNL, face următoarele amendamente. 
- Se suplimentează SF Cantina Școala nr. 30 - 100 mii lei; 
- Se suplimentează SF Cantina Școala nr. 13 - 100 mii lei; 
- Studii preliminare Campus Școlar integrat Zona Tractorul Platforma Rulmentul - 325 mii lei; 
- SF Parc Multifuncțional Dealul Melcilor - 1000 mii lei. 
Toate aceste amendamente au fost votate cu 15 voturi pentru și 11 abțineri; 
3. Domnul Solomon Alexandru-Andrei - din partea grupului PNL, face următorul amendament: 
- Se suplimentează pentru achiziționarea unui Container modular la Școala Gimnazială nr. 19 - 30 
mii lei - care a fost votat cu  22 voturi pentru și 3 abțineri; 
4. D-na Diaconu Pamela - Maria - din partea grupului PNL, face următoarele amendamente: 
Se suplimentează proiectele: 
 - Documentații tehnice mansardare/extindere Școala Gimnazială nr. 8 - 100 mii lei - care a fost 
votat cu 15 voturi pentru; 1 vot împotrivă și 10 abțineri; 
- Documentații tehnice Sală Sport Seminar Teologic Dumitru Stăniloaie - 100 mii lei - care a fost 
votat cu 15 voturi pentru; 1 vot împotrivă și 10 abțineri; 
- Documentații tehnice modernizare și extindere Grădinița nr. 5 - 250 mii lei, ajungând la valoarea 
de 500 mii lei - care a fost votat cu  15 voturi pentru; 8 voturi împotrivă și 2 abțineri și 1 
neparticipare la vot; 
- Se suplimentează ”Trusou nou născuți” - 800 mii lei, ajungând la valoarea de 3.350 mii lei - care 
a fost votat cu 15 voturi pentru; 9 voturi împotrivă și 2 abțineri; 
 
 
Următoarele amendamente nu au fost adoptate, astfel: 
- reducere de la investiții - toalete automatizate - se va reduce la 2030 mii lei, de la 4057 mii lei - 
care a fost votat cu 13 voturi pentru, 10 voturi împotrivă și 3 abțineri; 
- reducere de la Cheltuieli judiciare (onorarii avocațiale), se va reduce la 150 mii lei,  de la 500 mii 
lei, care a fost votat cu 11 voturi pentru, 2 voturi împotrivă și 13 abțineri; 
- reducere de la cheltuielile aferente bugetului Fundației Monumentelor Istorice, se va reduce la 
730.200 lei, de la 1.102.400 lei, care a fost votat cu 11 voturi pentru, 9 voturi împotrivă și 6 
abțineri; 
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5. D-ra Crivineanu Alexandra - Ioana - din partea grupului PSD, face următoarele amendamente: 
- Se suplimentează proiectul SPF, SF Construire Orășelul Copiilor - 200 mii lei - care a fost votat 
cu 15 voturi pentru  și 11 abțineri; 
- Se suplimentează proiectul SF Construire Pasaj Bartolomeu - 200 mii lei - care a fost votat cu 15 
voturi pentru, 1 vot împotrivă și 10 abțineri; 
- Se diminuează cotizația către Agenția Metropolitană Brașov de la 3.703 mii lei la 1.703 mii lei - 
care a fost votat cu 15 voturi pentru, 9 voturi împotrivă și 2 abțineri; 
6. Domnul Anton Cătălin - din partea grupului PNL, face următorul amendament: 
- Se suplimentează proiectul ”Dar din suflet pentru seniori” - DAS Brașov - 750 mii lei (200 
lei/tichet) - care a fost votat cu 16 voturi pentru, 1 vot împotrivă și 9 abțineri; 
Sumele disponibilizate, nerepartizate pe destinațiile enumerate mai sus, vor majora fondul de 
rezervă al bugetului local. 
 
 Proiectul de hotărâre  avizat de comisiile de specialitate nr.1, 2, 3, 4, 5, 6, şi 7, a fost votat 
cu unanimitate atât pe articole cât și în integralitate, cu o neparticipare la art. 4 (Dl. Boroda).   
 
               
          Preşedintele şedinţei - doamna Stancu Raluca - Maria, declară încheiate lucrările şedinţei. 
 
         Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal, spre cele legale.  
 
 
 
 
    PREŞEDINTE  DE  ŞEDINŢĂ,                                       SECRETAR  GENERAL, 
    STANCU RALUCA - MARIA                                         TRANDAFIR  ADRIANA 
 

 


